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P r o t o k ó ł   Nr XLVI/2023 

z sesji Rady Gminy Bliżyn, która odbyła się w dniu 22 czerwca 2023r. 

w świetlicy OSP w Bliżynie. 

 

W obradach sesji uczestniczyli: 

1) Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn 

2) Michał Jędrys– Sekretarz Gminy Bliżyn 

3) Beata Ozan – Skarbnik Gminy Bliżyn 

4) Karol Ziemba – obsługa prawna UG 

5) Grzegorz Patura – obsługa informatyczna 

6) Anna Kowalik – obsługa Rady 

7) Jacenty Kita – Redaktor Naczelny Samorządowego Informatora Gminy Bliżyn 

8) Sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności 

9) Radni zgodnie z załączoną listą obecności 

 

Zatwierdzony porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie, stwierdzenie kworum, przyjęcie porządku obrad sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XLV sesji Rady. 

3. Informacja Wójta o pracy między sesjami oraz informacja o realizacji uchwał podjętych na 

    ostatniej sesji. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Informacja na temat działalności, gospodarki finansowej oraz sytuacji ekonomiczno-

finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Bliżynie im. Lecha 

Jędrzejkiewicza w roku 2022 – podjęcie uchwał w sprawie: 

      - zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2022 Samodzielnego Publicznego 

   Zakładu Opieki Zdrowotnej im. Lecha Jędrzejkiewicza  w Bliżynie, 

      - oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

   Zdrowotnej im. Lecha Jędrzejkiewicza w Bliżynie. 

7. Informacja o realizacji podatków i opłat za 2022 rok. 

8. Rozpatrzenie raportu o stanie gminy Bliżyn za 2022 rok. 

      a) przedstawienie raportu przez Wójta, 

      b) debata nad raportem, 

      c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bliżyn wotum zaufania. 

9. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu gminy Bliżyn 

za 2022 rok i podjęcie uchwał: 

      a) sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Bliżyn za 2022 rok, 

          informacja o stanie mienia komunalnego, 

      b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach o sprawozdaniach z wykonania 

          budżetu Gminy Bliżyn za 2022 rok, 

      c) opinia Komisji Budżetowo-Finansowej, Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Gminy  

          o sprawozdaniach z wykonania budżetu Gminy Bliżyn za 2022 rok, 

      d) opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy Bliżyn za 2022 rok, 

      e) wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Bliżyn, 

      f) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach o wniosku Komisji Rewizyjnej, 

      g) dyskusja, 

      h) podjęcie uchwał:  

           - w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  

               z wykonania budżetu za 2022 rok, 
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           - w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bliżyn absolutorium z tytułu wykonania 

               budżetu za 2022 rok. 

10. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

      a) wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bliżyn na lata  

           2023-2035, 

      b) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2023 rok, 

      c) powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników, 

      d) uchylenia uchwały Nr XLIV/304/2023 Rady Gminy Bliżyn z dnia 31 marca 2023r. 

          zmieniającej uchwałę Nr XLII/291/2022 Rady Gminy Bliżyn z dnia 29 grudnia 2022 

          roku w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

          opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia  

          z opłat, jak również trybu ich pobierania, 

      e) zasad promocyjnej sprzedaży lokali mieszkalnych w budynkach stanowiących własność 

          Gminy Bliżyn, 

      f) aneksu do porozumienia międzygminnego z dnia 7 września 2021r. w sprawie 

          programowania oraz wdrażania Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych Miejskiego 

              Obszaru Funkcjonalnego Miasta Północy oraz zmiany uchwały w sprawie zawarcia 

              porozumienia międzygminnego, 

       g) aneksu do porozumienia międzygminnego z dnia 24 maja 2021r. w sprawie 

             opracowania Planu Działań Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych Miejskiego 

             Obszaru Funkcjonalnego Miasta Północy oraz Planu Zrównoważonej Mobilności 

             Miejskiej Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Miasta Północy oraz zmiany uchwały 

             w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego, 

       h) przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla gminy Bliżyn na lata 2023-2026  

             z perspektywą do roku 2030”. 

11. Rozpatrzenie skargi na bezczynność Wójta Gminy Bliżyn – podjęcie uchwały w tej sprawie. 

12. Informacje, komunikaty i oświadczenia. 

13. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przebieg obrad sesji: 

Ad. 1 

Czterdziestą szóstą w kadencji sesję Rady Gminy Bliżyn otworzył i poprowadził Radosław 

Bułka - Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bliżyn.  

Poinformował, że w świetle obowiązujących przepisów obrady Rady Gminy Bliżyn są 

transmitowane i nagrywane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Po przywitaniu wszystkich obecnych Wiceprzewodniczący Rady poinformował zebranych, 

że w obradach sesji uczestniczy 13 radnych na ustawowy skład Rady 15 radnych, w związku  

z czym uchwały podejmowane na sesji są prawomocne.  

Następnie poinformował, że radni zapoznali się z porządkiem obrad sesji, otrzymali materiały. 

Poinformował dalej, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji przygotowała projekt uchwały  

w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy Bliżyn dlatego wniósł  

o uzupełnienie punktu 11 o podjęcie uchwały w tej sprawie. 

Innych uwag ani wniosków nie zgłoszono do porządku obrad sesji. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad uzupełnieniem punktu 11 porządku 

obrad: 

Za uzupełnieniem punktu 11. Rozpatrzenie skargi na bezczynność Wójta Gminy Bliżyn  

o podjęcie uchwały w tej sprawie głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym wniosek został przyjęty przez Radę. 
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Następnie Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem porządku 

obrad XLVI sesji Rady łącznie z przyjętym wnioskiem. 

Za przyjęciem porządku obrad XLVI sesji Rady łącznie z przyjętym wnioskiem głosowało  

13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym porządek 

obrad XLVI sesji Rady łącznie z przyjętym wnioskiem został przyjęty przez Radę. 

Ad. 2 

W związku z nie zgłoszeniem uwag do protokołu z obrad XLV sesji Rady 

Wiceprzewodniczący Rady wniósł o jego przyjęcie. 

Za przyjęciem protokołu z obrad XLV sesji Rady, która odbyła się w dniu 4 maja 2023r. 

głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym protokół z XLV sesji został przyjęty przez Radę. 

Ad. 3 

W punkcie 3 porządku obrad Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn przedstawił 

informację o swojej pracy między sesjami oraz informację o realizacji uchwał podjętych na 

ostatniej sesji (informacje w załączeniu). 

Ad. 4 

Wystąpienia zaproszonych gości - brak chętnych. 

Ad. 5 

Interpelacje i zapytania radnych: 

Sławomir Młodawski 

Zapytania: 

1) Zwracam się do p. Wójta z zapytaniem: na jakim etapie jest realizacja uchwał z zebrania 

sołeckiego w Bliżynie dotyczących rozbiórki starego i powstania nowego przystanku dla busów 

przy ul. Kościuszki koło byłej restauracji Stylowa oraz zakup słupa ogłoszeniowego przy 

sklepie na pętli. 

2) Zwracam się do p. Wójta z zapytaniem: wiemy, że Gmina złożyła wniosek do Ministerstwa 

Kultury i Dziedzictwa Narodowego Ochrony Zabytków o dofinansowanie zadań. Czy wnioski 

zostały już rozpatrzone, jeśli tak to jaką kwotę udało się pozyskać? Widzę, że krzaki na wieży 

ciśnień zaczynają wyrastać i dobrze byłoby zabezpieczyć z góry mury tego zabytku przed 

degeneracją. 

Interpelacje: 

1) Zwracam się do p. Wójta z prośbą w imieniu mieszkańców ul. Rudowskiego zamieszkałych 

w drugim rzędzie mieszkań. Jaką kwotę za m2  gruntu Gmina może zaproponować 

mieszkańcom, którzy zostawili na drogę część swoich działek. Wykup tego gruntu tym samym 

uregulowałby status prawny i pozwolił w przyszłości na położenie np. kostki brukowej na tym 

odcinku drogi. Obecnie jest to droga szutrowa. 

2) Zwracam się do p. Wójta z prośbą o rozważenie możliwości ułożenia płyt ażurowych lub 

kostki brukowej na odcinku ok.40 metrów ul.Sobieskiego do posesji nr 14A i 15. Obecnie jest 

ona wysypana kamieniem, a wykonanie tego zadania zakończyłoby coroczne uzupełnianie 

tłuczniem powstałych nierówności. Proszę również o wykonanie tablicy z nazwą ulicy  

i umieszczenie w miejscu poprzedniej. 

Aneta Smulczyńska 

Interpelacje: 

1) Zgodnie z art. 24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz.U.  

z 2023r. poz.40 z późn.zm.) oraz działając w imieniu mieszkańców sołectwa Odrowążek, 

kieruję do Pana Wójta interpelację w sprawie zlecenia systematycznego odbioru odpadów  

z koszy, zamontowanych w miejscu integracji w Odrowążku. Zapewnienie ww. obsługi, 

wpłynie na lepsze utrzymanie porządku na placu integracyjnym. Mając na uwadze powyższe, 

uprzejmie proszę o podjęcie sprawnych działań. 
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2) Zgodnie z art. 24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz.U.  

z 2023r. poz.40 z późn.zm.) oraz działając w imieniu mieszkańców sołectwa Kopcie, kieruję 

do Pana Wójta interpelację w sprawie zamontowania kosza na śmieci przy tablicy 

informacyjnej (w pobliżu posesji nr 20A). Zastosowanie ww. rozwiązania, zapewni lepsze 

utrzymanie porządku na terenie sołectwa Kopcie. Mając na uwadze powyższe, uprzejmie 

proszę o podjęcie sprawnych działań. 

Szymon Mastalerz 

Interpelacje: 

1) Proszę o dokładne oględziny miejsc integracji w miejscowości Sobótka i Górki celem 

uzupełnienia i naprawy urządzeń zabawowych jak również wyposażenia miejsc integracji. 

Przez miejscowość Sobótka prowadzi tzw. „Piekielny Szlak”, gdzie wiele osób pragnie 

skorzystać z tego miejsca celem odpoczynku. Zaniedbane i zniszczone wyposażenie altan 

(miejsc integracji), źle świadczą o wizerunku danej miejscowości ale przede wszystkim  

o wizerunku Gminy Bliżyn. 

2) W imieniu mieszkańców Górek i osób, które korzystają z drogi gminnej prowadzącej od 

drogi krajowej Nr 42 w kierunku swoich posesji a przede wszystkim w kierunku do miejsca 

integracji (placu zabaw), proszę o umieszczenie znaku drogowego B-43 lub innego, celem 

ograniczenia prędkości dla pojazdów mechanicznych poruszających się tą drogą. Jak 

wspomniałem jest to droga, która prowadzi do miejsca integracji (placu zabaw), a więc 

szczególnie uczęszczana przez dzieci. Droga ta na pewnym odcinku posiada pobocze  

o szerokości ok. 0,5m, co stwarza bardzo duże zagrożenie dla życia i zdrowia osób, które z tej 

drogi korzystają. Wiele pojazdów, które przejeżdżają tą drogą znacznie przekraczają prędkość 

określoną w terenie zabudowanym. Ostatnio miało miejsce zdarzenie dotyczące kolizji dwóch 

pojazdów, gdzie na szczęście nikt nie doznał obrażeń. Jeżeli będziemy tolerować takie łamanie 

przepisów drogowych, przez nieodpowiedzialnych i niepoważnych kierowców, godzimy się na 

ich łamanie, do czego nie możemy dopuścić. Interpelację proszę potraktować jako priorytetową 

ze względu na okres wakacyjny. 

Odpowiedzi na powyższe zapytania i interpelacje udzielił Wójt informując, że w ubiegłym 

tygodniu uzyskano zgodę od Dyrekcji Dróg Krajowych na rozbiórkę przystanku murowanego, 

wtedy też będą zamówione przystanki łącznie do Bliżyna i do Odrowążka, bo w tych 

miejscowościach zostały przewidziane wiaty do zakupu. Zostało zrobione rozeznanie  

w zakresie zakupu słupów ogłoszeniowych, z którego wynikają wyższe kwoty niż zaplanowane 

dlatego Wójt obiecał dołożyć środków na ten cel. Odnośnie dofinansowania zabytków złożone 

zostały 4 wnioski z których dwa dotyczą obiektów gminnych: zameczku i wieży ciśnień  

a kolejne dwa zabytków kościelnych. Obecnie oczekuje się na wyniki naboru, złożone wnioski 

opiewają na kwotę prawie miliona złotych. Odnośnie wykupu gruntów na ul.Rudowskiego 

zaproponowana kwota została zaakceptowana przez jednego z właścicieli a przez dwóch nie. 

Temat ten utknął ze względu na nie zaakceptowanie warunków wykupu jeśli chodzi o kwotę. 

Poruszony temat ułożenia płyt ażurowych jest możliwy do realizacji ale należy wskazać środki 

finansowe na ten cel bo z bieżących remontów trudno byłoby to wykonać. Na propozycję 

radnego Sławomira Młodawskiego o wykorzystaniu bieżącej nawierzchni Wójt widzi taką 

możliwość. Sprawy zgłoszone przez radną Anetę Smulczyńską są możliwe do realizacji.  

W zakresie prac na placach zabaw temat zostanie zweryfikowany i przekazany do wykonania. 

Temat ograniczenia prędkości jest bardziej skomplikowany bo musi to ocenić specjalna 

komisja i wypowiedzieć się w tym zakresie. 

Ad. 6 

Przystępując do rozpatrzenia informacji na temat działalności, gospodarki finansowej oraz 

sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej im. 

Lecha Jędrzejkiewicza w Bliżynie w roku 2022 ze względu na usprawiedliwioną nieobecność 
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Anny Jaros-Urbaniak – Dyrektora SP ZOZ w Bliżynie informację w tej sprawie odczytał 

Radosław Bułka – Wiceprzewodniczący Rady. 

Poinformował, że Komisje Rady nie wniosły uwag do informacji oraz projektów uchwał  

w zakresie działalności merytorycznej jak i finansowej. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przed przystąpieniem do rozpatrzenia projektów uchwał Radosław Bułka – 

Wiceprzewodniczący Rady złożył wniosek o odstąpienie od odczytywania uzasadnień  

i załączników do projektów uchwał za wyjątkiem punktu 11 dot. rozpatrzenia skargi. 

Za przyjęciem wniosku Wiceprzewodniczącego Rady głosowało 13 radnych, głosów 

przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym wniosek został przyjęty 

przez Radę. 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2022 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej im. Lecha Jędrzejkiewicza w Bliżynie 

odczytała Beata Ozan - Skarbnik Gminy. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2022 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej im. Lecha Jędrzejkiewicza w Bliżynie  

głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XLVI/314/2023 w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego za rok 2022 Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej im. Lecha Jędrzejkiewicza w Bliżynie. 

Projekt uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej im. Lecha Jędrzejkiewicza w Bliżynie odczytała 

Beata Ozan – Skarbnik Gminy. 
Dyskusja – brak chętnych. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej im. Lecha Jędrzejkiewicza głosowało 13 radnych, 

głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła 

Uchwałę Nr XLVI/315/2023 w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej im. Lecha Jędrzejkiewicza. 

Ad. 7 

Informację o realizacji podatków i opłat za 2022 rok przedstawił Mariusz Walachnia – Wójt 

Gminy (informacja w załączeniu), omawiając przypisy i zaległości w poszczególnych 

rodzajach podatków i opłat a także działania egzekucyjne. 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady nie wniosły uwag do 

przedłożonej informacji. 

Dyskusja 

Sławomir Młodawski podziękował mieszkańcom za sumienność w uiszczaniu podatków  

i opłat, które stanowią dochody gminy i w konsekwencji mają wpływ na ustalenie budżetu. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem informacji. 

Za przyjęciem informacji o realizacji podatków i opłat za 2022 rok głosowało 13 radnych, 

głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym informacja została 

przyjęta przez Radę. 

Ad. 8 

Raport o stanie gminy Bliżyn za 2022 rok przedstawił Mariusz Walachnia – Wójt Gminy 

(raport w załączeniu). Wójt omawiając raport poruszył problem demografii, nawiązał do 

dochodów i wydatków budżetowych, także tych przypadających na jednego mieszkańca. 

Zwrócił uwagę na realizowane zadania kanalizacyjne w miejscowości Ubyszów za kwotę  
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10 mln 223tys.zł oraz Gostków-Gilów za kwotę 11 mln 664tys.zł. Najwyższą kwotę wydatków 

stanowią te na opiekę społeczną i oświatę. Fundusz sołecki w ubiegłym roku wynosił 470tys.zł, 

w ramach którego wykonywane były drobne zadania ale ważne dla mieszkańców. Nadwyżka 

budżetowa faktycznie wyniosła 3.324tys.zł, co poprawiło wskaźniki budżetowe   

i bezpieczeństwo finansowe gminy. Dużą kwotę w budżecie stanowiły środki na wypłatę 

dodatków węglowych i pozostałych. Kolejną tematyką która znalazła się w raporcie to plany 

przestrzenne, które są bardzo potrzebne ale czasami budzą kontrowersje tak jak w przypadku 

aktualizacji Brześcia. W ubiegłym roku Rada Gminy podjęła 73 uchwały. Gmina prowadzi trzy 

szkoły, jedną stowarzyszenie. W raporcie pokazano wydatki na szkoły, opiekę społeczną.  

W zakresie gospodarki odpadami nastąpiła dość znaczna obniżka stawki opłaty za odpady, 

którą uiszczają mieszkańcy. Poprawia się segregacja odpadów. W gminie działają 2 ujęcia 

wody: 19 miejscowości korzysta z ujęcia w Gostkowie a 4 są zaopatrywane przez Miejskie 

Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji w Skarżysku. Należy jednak zastanowić się nad 

zwiększeniem stawki opłat ponieważ znacznie wzrosły koszty energii. System kanalizacyjny 

obejmuje dwie miejscowości. Rozbudowa sieci kanalizacyjnej jest zadaniem priorytetowym. 

Obecnie trwają prace w trzech miejscowościach, po których ukończeniu zostanie podłączonych 

około tysiąca mieszkańców. Opisana jest także w raporcie działalność kulturalna, 

stowarzyszeń. Podsumowując Wójt stwierdził, że w roku ubiegłym gmina pozyskała środki  

w wysokości 10,5 mln zł ze źródeł zewnętrznych, co stanowi jedną czwartą budżetu. W roku 

bieżącym będzie to jeszcze wyższa kwota. Wójt uznał za zasadne wnioski z komisji dotyczące 

gospodarki komunalnej dotyczące umieszczenia informacji w raporcie o zadaniach 

wykonywanych przez gminę we własnym zakresie. Pokazanie tego w raporcie za 2023 rok 

będzie bardziej obrazowe ponieważ będzie można porównać dane za cały rok. 

Debata w sprawie przedstawionego raportu o stanie gminy. 

Nawiązując do przedstawionego przez Wójta raportu głos zabrała radna Aneta Smulczyńska, 

która stwierdziła, że raport przedstawia bieżącą charakterystykę poszczególnych obszarów, 

wiele można z niego wyczytać. Pozytywnym czynnikiem jest zamknięcie roku 2022 nadwyżką 

budżetową w wysokości około 2 miliony 400 tysięcy złotych. Z raportu wynika, że wzrosło 

bezpieczeństwo finansowe gminy, że pozyskano środki zewnętrzne na realizację inwestycji 

około 10,5 miliona złotych. Jednakże w raporcie według opinii radnej brakuje informacji na 

temat tych działań, które nie zostały należycie zrealizowane w 2022 roku. Radna ma tutaj na 

myśli zimowe odśnieżanie dróg. Ta kwestia stanowiła poważny problem dla mieszkańców bo 

zaśnieżone i oblodzone drogi utrudniały dojazd do pracy i do szkoły oraz wykonywanie innych 

czynności. Radni dopytywali na sesjach i posiedzeniach komisji jak wyglądają przygotowania 

do przetargów na wybór wykonawcy. Pan Wójt informował systematycznie, że w przypadku 

dwóch przetargów nie było ofert a w trzecim przetargu złożona oferta znacznie przewyższała 

kwotę, którą zamawiający miał przeznaczoną na sfinansowanie zamówienia. Na sesji w dniu  

9 grudnia ubiegłego roku rada przyznała środki na zakup pługopiaskarki, niezbędnego osprzętu, 

piasku i soli. Rada wtedy przychyliła się do pomysłu, że zimowe odśnieżanie dróg będzie 

realizowane samodzielnie przez gminę. Pan Wójt deklarował, że gotowość samodzielnego 

odśnieżania dróg zostanie osiągnięta około 20 grudnia. Tymczasem wiadomo jak to 

przebiegało. Samochód został zarejestrowany 29 marca b.r., mieszkańcy pozbawieni byli 

systematycznego odśnieżąnia dróg. Korzystano wtedy z usług firm zewnętrznych, na które 

wydano około 57 tysięcy złotych. W opinii radnej i mieszkańców to co się wydarzyło było 

wręcz niedopuszczalne bo godziło w ich bezpieczeństwo. W wielu miejscowościach, między 

innymi w Kopciach to pani sołtys i jej małżonek pomagali mieszkańcom by mogli wydostać 

się z tej miejscowości. Dlatego w raporcie brakuje takiej informacji, chodzi też o to, aby na 

przyszłość zapobiegać takim sytuacjom i lepiej przygotować się do przyszłorocznej zimy. 

Biorąc pod uwagę raport radna stwierdziła, że brakuje w nim wizji rozwoju gminy, w którym 

kierunku będziemy zmierzać w przyszłym roku i kolejnych latach aby poprawić sytuację. Jakie 
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plany mamy na przyszłość, w jaki sposób będziemy wykorzystywać szansę na rozwój którą 

stwarzają środki europejskie, szczególnie te w ramach nowej perspektywy finansowej Unii 

Europejskiej na lata 2021-2027. Radna przygotowując się do dzisiejszej sesji, na której będą 

zapadać ważne decyzje i głosowania nad udzieleniem wotum zaufania i absolutorium 

postanowiła zapytać mieszkańców o opinię i ocenę pracy Wójta za 2022 rok. Usłyszała surowe 

głosy i opinie od mieszkańców, którzy podkreślają, że w tamtejszych terenach mało jest 

realizowanych działań w zakresie inwestycji, że mało środków z budżetu gminy trafia na 

rozwój czy to Odrowążka, czy Kopci, mieszkańcy czują się  w tej kwestii mówiąc delikatnie 

zdyskryminowani. Ten głos jest ważny dla radnej, z którym się liczy i zapewne znajdzie to 

odzwierciedlenie w jej głosowaniu nad uchwałami. Nawiązała również do jednego z punktów 

raportu, w którym jest mowa o zawartym porozumieniu międzygminnym z jednostkami 

samorządu terytorialnego wchodzącymi w skład Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Miasta 

Północy, jest mowa o podjętej uchwale w sprawie działań rozwojowych, które w przyszłości 

mogą być sfinansowane z nowego programu Fundusz Europejski dla Świętokrzyskiego 2021-

2027. Radna ma nadzieję, że w ramach tej inicjatywy do naszej gminy wpłyną środki z Unii 

Europejskiej, które przyczynią się do rozwoju miejscowości. Radna ma tutaj na myśli 

miejscowości, które reprezentuje m.in. Kopcie i planowane zagospodarowanie miejsca 

integracji a także innych miejsc na terenie naszej gminy. 

Monika Gruszczyńska odniosła się bardziej analitycznie do tego raportu. Analizując raport na 

pewno cieszy pozyskanie środków finansowych w wysokości ponad 10 mln złotych, jednakże 

większość z tych środków było przeznaczonych na pomoc społeczną. Natomiast analizując 

raport na stronie 14 zauważa się, że wydatki inwestycyjne w ubiegłym roku wynosiły tylko 

około 2,5 mln zł, przy wydatkach bieżących ponad 43 mln zł. Obecnie ogłoszony jest konkurs 

na stronach Świętokrzyskiego Urzędu Wojewódzkiego z Funduszu Dróg Samorządowych na 

budowę i remonty dróg w związku z tym nasuwa się radnej pytanie czy gmina zamierza brać 

udział w tym konkursie i składać wniosek o dofinansowanie. Ponadto radnej nasunęła się  

w raporcie tematyka współpracy międzynarodowej opisana na stronie 47 i w związku z tym 

zapytała na jakie działania głównie nastawiona jest współpraca, którą gmina podjęła z miastami 

partnerskimi i czy w ramach tej współpracy można zorganizować również wymianę dzieci  

i młodzieży. Trzecie spostrzeżenie radnej dotyczy kwot przekazywanych na zabytki, mamy 

program ochrony zabytków, szczególnymi beneficjentami tej pomocy były dwie parafie.  

W związku z tym radna zapytała, czy gmina w tym roku przewiduje udzielenie pomocy  

w ramach programu opieki nad zabytkami. 

Małgorzata Zep nawiązując do wypowiedzi przedmówczyń stwierdziła, że na posiedzeniach 

komisji w których uczestniczy czyli Komisji Rewizyjnej i Budżetowo-Finansowej rozmawiano 

o tym, aby na przyszłość  szczegółowo raport uzupełnić o zadania gminy, które zostały przejęte 

w nasz zakres a które wcześniej były zlecane firmom zewnętrznym aby radni mieli wgląd jakie 

to są oszczędności, na ile poprawiła się obsługa. Biorąc pod uwagę ostatni sezon zimowego 

odśnieżania dróg to pokazał on, że tak ważne decyzje i ważne przetargi są ogłaszane zbyt późno. 

Jest to zdaniem mieszkańców opieszałość ze strony pana Wójta i urzędników. Także pod 

adresem radnych i sołtysów kierowano wiele obelg i żądań. Trudno się dziwić mieszkańcom, 

bo jako jedyna gmina w województwie nie mieliśmy zapewnionego odśnieżania. Radna ma 

nadzieję, że z tego doświadczenia wszyscy wyciągną wnioski na przyszłość. Radnej brakuje 

współpracy i przepływu informacji. Faktem jest, że jak jest trudna sytuacja to pan Wójt 

kontaktuje się z radnymi, dzwoni, wzywa nagle. Radni starają się wspomóc i być obecni  

w takich momentach, jednakże dobrze byłoby na przyszłość unikać takich sytuacji jaka miała 

miejsce w okresie zimy. Radna nawiązała również do aktualizacji planu zagospodarowania 

przestrzennego Brześcia, głośnej dyskusji społecznej. Wszyscy radni zauważyli, że od tej 

kadencji sesje są nagrywane, wzrasta z roku na rok świadomość społeczeństwa i na pewno przy 

każdej kolejnej aktualizacji mieszkańcy będą pilnowali swoich terenów, będą walczyli o swoją 
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własność i na pewno radni będą się spotykali z podobnymi problemami. Dlatego warto 

zastanowić się nad tym, jak prowadzić dialog społeczny bo w odczuciu radnej i jej 

mieszkańców tego dialogu zabrakło jak również zabrakło chęci pozytywnego załatwienia 

sprawy. Radni mają świadomość, że nie na wszystko co mieszkańcy chcieliby żeby było 

wykonane są pieniądze, bo należy rozsądnie gospodarować środkami ale należy mieć na 

uwadze dobro mieszkańców, szczególnie tych, którzy mieszkają na naszym terenie od 

urodzenia a nie tylko tych, których chcielibyśmy ściągnąć. Raport pokazuje, że argumentacja 

która była używana przy uchwalaniu aktualizacji planu przestrzennego w Brześciu nie do końca 

była zasadna, bo dzieci mamy mniej a nie więcej, bo mieszkańców też nam nie przybywa. Są 

oczywiście rejony, gdzie tworzą się osiedla i trzeba zbudować nową infrastrukturę ale prawda 

jest taka, że podnoszenie podatków nie przysporzy nam dużych środków a czymś mieszkańców 

należy ściągnąć. Na pewno pozytywny jest wydźwięk mieszkańców jeżeli chodzi o obniżenie 

opłaty za śmieci. Jednakże każdorazowo należy liczyć zyski i straty i analizować jak tych 

mieszkańców ściągnąć. To co ostatnio cieszy to rozwój gminy poprzez rozbudowę sieci 

kanalizacyjnej, podjęta na poprzedniej sesji uchwała o kierunkach i kolejności wykonywania 

tych zadań. Są zatem płaszczyzny na których  widoczna jest współpraca, rozmowy i to jest na 

pewno budujące. Nawiązała również do funduszu sołeckiego i ryzyka, które pojawiło się przy 

uchwalaniu budżetu że na kolejny rok funduszu sołeckiego możemy nie uchwalić. Dobrze się 

stało, że ten fundusz został utrzymany bo tak naprawdę mieszkańcy ościennych sołectw mogą 

w większości liczyć tylko na wydatki z funduszu sołeckiego. Prawdą jest to, że pan Wójt 

dofinansowuje zadania realizowane w ramach funduszu ale gdyby nie było tych środków wiele 

z nich by nie powstało. Poza tym to integruje mieszkańców, uczy samorządności i współpracy 

dlatego należy zabiegać aby ten fundusz sołecki pozostał. Dla niektórych miejscowości takich 

jak Kopcie, o których mówiła radna Aneta Smulczyńska, czy Bugaj, Wołów są to jedyne środki 

plus niewielkie dołożone. Radna ma nadzieję, że ten raport na przyszłość zostanie uzupełniony, 

że pan Wójt weźmie pod uwagę głosy radnych, bo tak naprawdę to są głosy naszych 

mieszkańców i nie można być na nie obojętnym. Trudno jest podjąć decyzję, każdy z radnych 

głosuje, podejmuje decyzje. Radna nie chciałaby aby jakikolwiek głos czy to krytyki czy 

pochwały był brany tak do siebie bo wszyscy radni są po to, żeby gmina się rozwijała, żeby 

rozwijała się równomiernie. Tego życzyliby sobie radni i o to walczą. Podziękowała za głos, za 

raport i jego przedstawienie. 

Krzysztof Jurek stwierdził, że Komisja ds. Infrastruktury Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska przeanalizowała raport o stanie gminy Bliżyn za 2022 rok i przytoczył zdanie  

z raportu, że działania gminy nakierowane są na rozwój infrastruktury, dzięki czemu 

podnoszona jest atrakcyjność gminy pod względem inwestycji mieszkaniowych oraz 

wzmacniania ekologii. Radny bardzo by chciał, żeby wszystko przebiegało tak jak w tym 

podsumowaniu. Komisja również przychyla się do sugestii Komisji Rewizyjnej odnośnie ujęcia 

w przyszłości w raporcie informacji o zadaniach wykonywanych przez gminę we własnym 

zakresie, chodzi właśnie o zimowe utrzymanie dróg, koszenie poboczy, terenów wokół zalewu, 

sprzątanie przystanków itp. ponieważ w tym obszarze poczynione były znaczące błędy,  

o których mówiła radna. Dlatego życzyłby sobie, aby na przyszłość włodarze i urzędnicy 

bacznie słuchali radnych w tym zakresie jeśli przedstawiane są jakieś ich obawy. Komisja po 

analizie raportu opiniuje go pozytywnie i udziela wotum zaufania Wójtowi w tym zakresie. 

Odnosząc się do powyższych wypowiedzi głos zabrał Wójt stwierdzając, że krytyka zawsze 

jest potrzebna i ją przyjmuje a wskazane błędy naprawić by w przyszłości się nie powtórzyły. 

Jednakże z pewnymi kwestiami poruszanymi przez radnych się nie zgadza. O ile dane odnośnie 

wykonywanych zadań we własnym zakresie są sensownym pomysłem o tyle w ubiegłym roku 

nie było się do czego odnieść bo dopiero w ubiegłym roku były zakupy sprzętu dlatego rok 

2022 i 2023 będzie można  porównać. Wszystkie dane, o które pytają radni są w sprawozdaniu 

z wykonania budżetu natomiast raport jest po to, aby porównać te dane i będzie to na pewno 
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ciekawy materiał do analizy w przyszłym roku. Nie zgodził się z radną Anetą Smulczyńską, że 

w raporcie powinny być plany na przyszłość ponieważ o tym świadczą inne dokumenty. Byłoby 

to ich dublowanie, dlatego Wójt uważa to za niewłaściwe i niecelowe wynikające z samej idei 

raportu. Odnosząc się do pytania radnej Moniki Gruszczyńskiej o drogi samorządowe Wójt 

wyjaśnił, że można złożyć 5-6 wniosków. Po naradzie z pracownikami szykowane są  

4 wnioski na najbliższy nabór, na które są kosztorysy i projekty. To są Kopcie, Górki, 

Mroczków i dwa odcinki Bliżyn Skrajna ze Źródlaną, które się ze sobą łączą. Może również 

pojawić się możliwość złożenia wniosków w ramach Polskiego Ładu, gdzie dofinansowanie 

jest znacznie wyższe dlatego złożenie wniosków w dwóch naborach pozwoliłoby na wybór 

korzystniejszego programu. Wójt nie chciałby komentować wywodu radnej Małgorzaty Zep bo 

musiałby powiedzieć coś przykrego a nie chciałby tego uczynić dzisiaj. Biorąc pod uwagę 

przyznanie środków na zabytki to Wójt zna temat i tak na kościół w Mroczkowie przyznana 

jest dotacja 50 tysięcy złotych a koszt wynosi 112 tysięcy zł natomiast na prace przy kościółku 

św. Zofii w Bliżynie parafia otrzymała 100 tysięcy złotych a wartość zadania to 250 tysięcy 

złotych. Podjęcie decyzji w sprawie dofinansowania tych zabytków będzie możliwe we 

wrześniu, kiedy gmina otrzyma zwrot vat-u z kanalizacji  a także jest mowa o dotacji rządowej 

w wysokości około 2 milionów złotych. Temat współpracy międzynarodowej wygasł w okresie 

pandemii. Bardziej kurtuazyjnie Wójt wspólnie z Wiceprzewodniczącym Rady odwiedzili 

Słowenię natomiast Zespół Pieśni i Tańca Sorbin na zaproszenie gminy Iliny na Wegrzech 

wziął udział w uroczystościach święta tej miejscowości. Wcześniej odbywała się ze Słowenią 

wymiana sportowo-kulturalna dzieci i młodzieży, do tematu  obecnie można powrócić ale 

należałoby spróbować pozyskać środki w ramach projektu by nie ponosić wydatków  z tego 

tytułu w ramach budżetu gminy. 

Do raportu odniósł się również Radosław Bułka podkreślając, że padło wiele krytycznych 

głosów w stosunku do włodarzy Gminy Bliżyn, szczególnie głos radnej Anety Smulczyńskiej, 

która twierdzi, że miejscowość Odrowążek i Kopcie jest pominięta w różnego rodzaju 

inwestycjach z czym nie można się zgodzić. Mamy dotacje na zadania kanalizacyjne, składane 

były wnioski, które uzyskały akceptację dzięki zaangażowaniu władz. Zgodził się natomiast  

z uwagami dotyczącymi zimowego odśnieżania dróg, które lepiej mogło być zorganizowane 

ale na tą sytuacje wpływ miało wiele czynników takich jak: warunki rynkowe, pandemia, 

wysoka inflacja, wzrost kosztów zatrudnienia. Na pewno nie było to perfekcyjnie zrobione ale 

w miarę możliwości było zabezpieczone. Pan Wójt zwracał się z apelami do mieszkańców, 

umieszczał je na stronie internetowej gminy, wyjaśniał tą sytuację i przyjął za nią 

odpowiedzialność. Są jednak też pozytywne aspekty płynące z raportu. Spłacona została część 

długu zaciągniętego przez poprzednie rady, spadło zadłużenie o 7% co poprawia wskaźniki na 

przyszłość. W roku bieżącym będzie budowana kolejna sieć kanalizacyjna. Brakuje faktycznie 

w raporcie informacji o podjętych działaniach gminy w kierunku wykonywania zadań we 

własnym zakresie ze względu na zwiększające się koszty usług świadczonych przez firmy 

zewnętrzne ale ma nadzieję, że w raporcie za 2023 rok zostanie to ujęte. 

W nawiązaniu do powyższej wypowiedzi głos zabrała Aneta Smulczyńska, która skierowała 

pytanie do Wiceprzewodniczącego, o podanie przykładów inwestycji, działań inwestycyjnych 

zrealizowanych w roku 2022 na terenie sołectwa Odrowążek i sołectwa Kopcie.  

Radosław Bułka stwierdził, że nie będzie odpowiadał na to pytanie bo dyskutujemy o raporcie. 

Nieprawdą jest, że w sołectwie Odrowążek nie ma żadnych kompletnie działań, bo jest szkoła, 

jest orlik a nie każda miejscowość z 24 sołectw to posiada. 

Aneta Smulczyńska stwierdziła, że tak jak w przypadku pozostałych szkół podstawowych ten 

zakres jest realizowany ale radnej chodziło o zadania inwestycyjne. Zaznaczyła, że w okręgu 

pana Wiceprzewodniczącego jest zbudowana kanalizacja za około 10 milionów złotych ze 

środków Polskiego Ładu. Zapewniła, że gdyby takie środki poszły na jej okręg wyborczy 
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Odrowążek czy Kopcie na realizację działań inwestycyjnych to ten raport dzisiaj wychwalałaby 

pod niebiosa. 

Małgorzata Zep podkreśliła, że w porządku obrad jest przewidziana debata nad raportem, jest 

to ważny dokument dla radnych i nie wystarczy tylko w komisjach nad nim dyskutować ale 

również wtedy kiedy obraduje cała Rada. Nie są to tylko wywody ale są to również 

spostrzeżenia, słowa pochwały i krytyki. Dodała, że jeżeli Wójt ma coś niemiłego do 

powiedzenia to niech to powie. To co radna powiedziała jest prawdą. Gdyby Pan Wójt chciał 

się zapoznać z filmikami, zdjęciami, wiadomościami, które radna otrzymywała to jest w ich 

posiadaniu i może je udostępnić za zgodą mieszkańców, a jest to dość gruba kartoteka. Radnej 

chodzi także o wyciąganie konsekwencji od osób odpowiedzialnych za zaistniałą sytuację. 

Powinno być już tylko lepiej bo mamy sprzęt, ciągle następuje doposażenie. Inne gminy 

potrafiły zadbać o bezpieczeństwo mieszkańców a my byliśmy jedyną gminą w województwie 

gdzie nie zapewniono właściwych usług w zakresie odśnieżania. 

Wójt przyjął słowa krytyki jeżeli chodzi o zimowe odśnieżanie i postara się, żeby to się nie 

powtórzyło. Jednakże osobiście i personalnie bardzo zabolało go stwierdzenie radnej, że nie ma 

żadnej komunikacji. Akurat z 15 radnych Pani Małgorzata Zep powinna być ostatnią osobą, 

która mu to zarzuca. Z radnymi się często spotyka, rozmawia i nie ma z tym problemu. Także 

w ostatnim czasie trwają rozmowy na temat zbiornika w Wołowie, który może być perełką za 

kilka lat. Wszystkie tematy porusza  i przekazuje radnym na bieżąco. Tak było w przypadku 

piaskowni w Wołowie dlatego uwaga radnej była nie na miejscu. 

Małgorzata Zep podkreśliła, że gdyby Pan Wójt uważnie słuchał jej wypowiedzi to chodziło 

jej o komunikację z mieszkańcami. Nie podając nazwisk nawiązała do konfliktu który się 

wywiązał i radni również zwracali na to uwagę. Jeżeli chodzi o piaskownię to cały czas ma 

informacje od pana Wójta i Macieja Janusa, prowadzona jest współpraca ze starostwem dlatego 

nie może powiedzieć że tutaj nie ma przepływu informacji. Temat na bieżąco jest 

monitorowany także przez mieszkańców, którzy tym tematem się interesują. Jako radna a także 

wójt i pracownicy są od tego aby zapobiec powstaniu takiej inwestycji, która tam jest niemile 

widziana. Radnej chodzi o komunikację z mieszkańcami dlatego jej wypowiedź jest do 

zweryfikowania na nagraniu. Komisja Skarg i Wniosków jeździła w teren, dużo czasu 

poświęciła na te zagadnienia a można było takiej sytuacji uniknąć. Wystarczyła tylko dobra 

wola i z tej sytuacji należy wyciągnąć wnioski. 

Po zakończeniu debaty nad raportem o stanie Gminy Bliżyn za 2022 rok Wiceprzewodniczący 

Rady odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bliżyn wotum zaufania. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bliżyn wotum zaufania 

głosowało 11 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 2, w związku  

z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XLVI/316/2023 w sprawie udzielenia Wójtowi 

Gminy Bliżyn wotum zaufania. 

Ad. 9 

Głos w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu gminy Bliżyn za 2022 rok, sprawozdania 

finansowego oraz informacji o stanie mienia komunalnego zabrał Mariusz Walachnia – Wójt 

Gminy (sprawozdania i informacje w załączeniu). Na wstępie Wójt stwierdził, że większość 

informacji zawarta w sprawozdaniu znajduje się w raporcie o stanie gminy i została już 

przedstawiona. Zwrócił uwagę na uchwałę budżetową uchwaloną w grudniu 2021 roku, która 

przewidywała, że budżet będzie wynosił 35 milionów 661 tysięcy złotych, a po zmianach  

w ciągu roku zwiększył się aż o 11 milionów 300 tysięcy złotych. Głównie wynikało to  

z dodatkowych środków, które gmina otrzymała m.in. na dodatki węglowe. Dochody 

budżetowe zostały zrealizowane w wysokości zbliżonej do 100%, cieszy fakt wpłat podatków 

przez mieszkańców mimo obaw radnych. Niższe wykonanie wydatków wynoszące 88,14% 

wynikało głównie z trzech czynników a mianowicie związane było z wypłacanymi dodatkami 

węglowymi i zakupem węgla a także z opóźnieniem wykonania zadań kanalizacyjnych. Dzięki 
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prowadzonej polityce oszczędnościowej poprawiły się wskaźniki budżetowe. Wójt zwrócił 

uwagę na znaczny wzrost kosztów obsługi długu publicznego, bo o około 500 tysięcy złotych. 

Jest szansa, że dzięki wysokiemu dofinansowaniu inwestycji a także zwrotu od nich vat-u uda 

się zaplanować dalsze inwestycje drogowe czy kanalizacyjne. Wójt podziękował skarbnikowi, 

sekretarzowi, pracownikom za realizację budżetu a także radnym, sołtysom za wypracowane 

wnioski. 

Opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach o sprawozdaniach z wykonania budżetu 

gminy Bliżyn za 2022 rok odczytała Beata Ozan - Skarbnik Gminy. Opinia ta jest pozytywna 

i stanowi załącznik do protokołu. 

Stanowisko Komisji Budżetowo-Finansowej, Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Gminy 

przedstawiła Monika Gruszczyńska – Przewodnicząca Komisji. Komisja odnosząc się do 

realizacji budżetu za 2022 rok stwierdza, że dochody gminy zostały wykonane w 95,06% planu 

co daje kwotę 44.699.647,08zł i jest to kwota wyższa w porównaniu z rokiem ubiegłym o około 

7.700.000zł. Na powyższe wpływ miało otrzymanie środków z funduszu przeciwdziałania 

covid, na pomoc Ukrainie oraz dodatki węglowe, gazowe, na drewno, olej i pelet. Pod koniec 

roku 2022 gmina otrzymała dodatkowe udziały w podatku dochodowym w kwocie 2.888.000zł, 

które również zwiększyły dochody a były przeznaczone na wydatki roku 2023. Wpływy z tytułu 

podatku od nieruchomości również były wyższe w stosunku do roku ubiegłego o około 

228tys.zł. Wydatki zostały wykonane w 88,14% i były wyższe w stosunku do roku 2021 o 

6.725.946,07zł. Wpływ na powyższe miały wypłacone dodatki dla mieszkańców. Jednak 

zauważa się wzrost wydatków bieżących z tytułu opłat za energię elektryczną, gaz, zwiększenia 

minimalnych wynagrodzeń oraz wzrost kosztów obsługi długu o około 500.000zł 

spowodowany zwiększeniem stóp procentowych. Na koniec roku  budżet zamknął się 

nadwyżką dochodów nad wydatkami w kwocie 2.414.829,23zł przy zaplanowanym deficycie. 

Należy stwierdzić, że realizacja strony dochodowej jak i wydatkowej przebiegała prawidłowo 

w oparciu o przyjęty plan. Pozytywną opinię o sprawozdaniu wydała Regionalna Izba 

Obrachunkowa w Kielcach. Na koniec 2022 roku gmina posiadała zadłużenie na kwotę 

13.546.000zł z tytułu emisji obligacji, co stanowi 30,30% w stosunku do wykonanych 

dochodów. Na podkreślenie zasługuje fakt, że dobrze zostały wykonane dochody w zakresie 

wpływów z tytułu podatków i opłat. Ze sprawozdania z wykonania budżetu za 2022 rok wynika, 

że gmina podejmowała czynności zmierzające do wyegzekwowania zaległych należności 

budżetowych. Komisja pozytywnie opiniuje sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem 

z realizacji budżetu za 2022 rok a także projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2022 rok (4 głosy za,  

1 wstrzymujący się). W związku z powyższym Komisja przychyla się do wniosku Komisji 

Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Bliżyn z tytułu wykonania budżetu 

gminy za 2022 rok (4 głosy za, 1 wstrzymujący się). 

Stanowisko Komisji Rewizyjnej przedstawił Radosław Bułka – Wiceprzewodniczący Rady. 

Komisja Rewizyjna pracowała w pełnym, pięcioosobowym składzie, przeanalizowała budżet 

za 2022 rok. Komisja nie stwierdziła w zakresie wydatków budżetowych przekroczeń planu  

w poszczególnych działach. Biorąc pod uwagę powyższe fakty Komisja uznała, że realizacja 

strony dochodowej jak i wydatkowej przebiegała prawidłowo i pozytywnie zaopiniowała 

wykonanie budżetu gminy za 2022 rok. Następnie złożyła wniosek o udzielenie absolutorium 

Wójtowi. Wniosek ten został w dniu 25 maja pozytywnie zaopiniowany przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową. Wszyscy radni otrzymali te dokumenty, zapoznali się z nimi, były one 

przedmiotem posiedzeń komisji Rady.  

Dyskusja odnośnie przedstawionych sprawozdań, opinii RIO, opinii i wniosku Komisji 

Rewizyjnej. 

Sławomir Młodawski zwrócił uwagę na to, że gmina w minionym roku nie zaciągnęła żadnego 

kredytu na inwestycje, które są obecnie realizowane, co należy uznać za pozytywną stronę tego 



12 

 

sprawozdania. Biorąc po uwagę funkcjonowanie i zarządzanie finansami gminy radny ze swej 

strony udzieli Panu Wójtowi absolutorium w tej kwestii. 

Małgorzata Zep zabrała głos jako członek Komisji Rewizyjnej. Komisja zapoznała się ze 

wszystkimi dokumentami bardzo wnikliwie i jednogłośnie przychyliła się do udzielenia Panu 

Wójtowi absolutorium. Nie wszystko jest złe a dobre należy pochwalić. Nawiązując do 

wypowiedzi radnego Sławomira Młodawskiego podkreśliła, że ta Rada jest pierwszą, która nie 

zaciągnęła nie tylko w roku ubiegłym ale w tej kadencji ani jednego kredytu. Radna również 

będzie głosować za udzieleniem absolutorium Wójtowi Gminy. 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu za 2022 rok odczytał Wiesław Gregiel – Przewodniczący Komisji 

Rewizyjnej. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2022 rok głosowało 12 radnych, głosów przeciwko – 

0, głosów wstrzymujących się – 1, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę  

Nr XLVI/317/2023 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2022 rok. 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bliżyn absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2022 rok odczytał Wiesław Gregiel – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej. 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że Komisja Rewizyjna Rady Gminy wystąpiła  

z wnioskiem o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Bliżyn z tytułu wykonania budżetu 

Gminy Bliżyn za 2022 rok. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bliżyn absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2022 rok głosowało 12 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 1, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XLVI/318/2023 

w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bliżyn absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

za 2022 rok. 

Ad. 10 

a) 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Bliżyn na lata 2023-2035 odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. Omówiła również zmiany 

wniesione przez Wójta do projektu uchwały a dotyczące zwiększenia nakładów na opracowanie 

planu zagospodarowania przestrzennego Cmentarz Mroczków o kwotę 3.133zł. 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem zmian do projektu 

uchwały, zgłoszonych przez Wójta w piśmie znak: FNB 3031.2.4.2023 z dnia 12 czerwca 

2023r., odczytując ich treść: 

W projekcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Bliżyn na lata 2023-2035: 

1) w załączniku nr 1 Wieloletnia Prognoza Finansowa w roku 2024 w kolumnie 10.1 Wydatki 

objęte limitem, o którym mowa w art. 226 ust.3 pkt 4 ustawy oraz w kolumnie 10.1.1 bieżące 

kwoty zwiększa się o 3.133zł, 

2) w załączniku nr 2 Wykaz wieloletnich przedsięwzięć Gminy Bliżyn w Lp.1.3.1.6 

Opracowanie planu zagospodarowania przestrzennego Cmentarz Mroczków – Powiększenie 

terenu pod cmentarz w kolumnie „Łączne nakłady finansowe”, „Limit 2024” oraz „Limit 

zobowiązań” kwoty zwiększa się o 3.133zł. Powyższe zmiany powodują zwiększenie kwot 

podsumowań w lp.1 Wydatki na przedsięwzięcia ogółem, L.p. 1.a wydatki bieżące L.p. 1.3 
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Wydatki na programy, projekty lub zadania pozostałe (inne niż wymienione w pkt. 1.1 i 1.2) 

oraz L.p.1.3.1 wydatki bieżące w kolumnach „Łączne nakłady finansowe”, „Limit 2024” oraz 

„Limit zobowiązań o kwotę 3.133zł. 

3) w załączniku nr 3 – Objaśnienia zmian wprowadzonych do wartości przyjętych  

w wieloletniej prognozie finansowej na lata 2023-2035 na końcu dodaje się zapis: 

„-opracowanie planu zagospodarowania przestrzennego Cmentarz Mroczków – zwiększa się 

łączne nakłady finansowe, limit 2024 oraz limit zobowiązań o 3.133zł.”  

Za przyjęciem powyższych zmian odczytanych przez Wiceprzewodniczącego Rady głosowało 

13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0 w związku z czym zmiany 

zostały przyjęte przez Radę. 

Następnie Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały 

łącznie z przyjętymi zmianami. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Bliżyn na lata 2023-2035 łącznie z przyjętymi zmianami głosowało 13 radnych, głosów 

przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0 w związku z czym Rada Gminy podjęła 

Uchwałę Nr XLVI/319/2023 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Bliżyn na lata 2023-2035 łącznie z przyjętymi zmianami. 

b) 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2023 rok 

odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. Omówiła również zmiany wniesione przez Wójta 

do projektu uchwały a dotyczące zwiększenia nakładów na opracowanie planu 

zagospodarowania przestrzennego Cmentarz Mroczków o kwotę 3.133zł. 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem zmian do projektu 

uchwały, zgłoszonych przez Wójta w piśmie znak: FNB 3031.2.4.2023 z dnia 12 czerwca 

2023r., odczytując ich treść: 

W projekcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2023 rok 

w załączniku nr 3 – Limity wydatków na wieloletnie przedsięwzięcia planowane do poniesienia 

w 2023 roku w części Wydatki bieżące L.p. 6 – Opracowanie planu zagospodarowania 

przestrzennego Cmentarz Mroczków /2023-2024/ w kolumnie Łączne nakłady finansowe 

kwotę zwiększa się o 3.133zł, powyższe powoduje zmianę w podliczeniu razem wydatki 

bieżące w kolumnie Łączne nakłady finansowe o kwotę 3.133zł. 

Za przyjęciem powyższych zmian odczytanych przez Wiceprzewodniczącego Rady głosowało 

13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0 w związku z czym zmiany 

zostały przyjęte przez Radę. 

Następnie Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały 

łącznie z przyjętymi zmianami. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2023 rok 

łącznie z przyjętymi zmianami głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0 w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XLVI/320/2023 

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2023 rok łącznie z przyjętymi 

zmianami. 

c) 

Projekt uchwały w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników 

odczytał Michał Jędrys – Sekretarz Gminy. 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że Sąd Rejonowy w Skarżysku-Kam. w skład 

zespołu opiniującego kandydatów na ławników wskazał Pana Cezarego Wierzbickiego. 
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Poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały a następnie 

przedstawił informację o przystąpieniu do wyborów ławników.  
Ławnikiem może być wybrany ten, kto: 

1) posiada obywatelstwo polskie i korzysta z pełni praw cywilnych i obywatelskich; 

2) jest nieskazitelnego charakteru; 

3) ukończył 30 lat; 

4) jest zatrudniony, prowadzi działalność gospodarczą lub mieszka w miejscu kandydowania 

co najmniej od roku; 

5) nie przekroczył 70 lat; 

6) jest zdolny, ze względu na stan zdrowia, do pełnienia obowiązków ławnika; 

7) posiada co najmniej wykształcenie średnie lub średnie branżowe. 

Do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy ławnikiem powinna być wybrana osoba 

wykazująca szczególną znajomość spraw pracowniczych. 

Ławnikami nie mogą być: 

1) osoby zatrudnione w sądach powszechnych i innych sądach oraz w prokuraturze; 

2) osoby wchodzące w skład organów, od których orzeczenia można żądać skierowania 

sprawy na drogę postępowania sądowego; 

3) funkcjonariusze Policji oraz inne osoby zajmujące stanowiska związane ze ściganiem 

przestępstw i wykroczeń; 

4) adwokaci i aplikanci adwokaccy; 

5) radcy prawni i aplikanci radcowscy; 

6) duchowni; 

7) żołnierze w czynnej służbie wojskowej; 

8) funkcjonariusze Służby Więziennej; 

9) radni gminy, powiatu i województwa. 

Nie można być ławnikiem jednocześnie w więcej niż jednym sądzie. 

Kandydatów na ławników mogą zgłaszać radom gmin: 

1) prezesi właściwych sądów; 

2) stowarzyszenia, inne organizacje społeczne i zawodowe zarejestrowane na podstawie 

przepisów prawa, z wyłączeniem partii politycznych; 

3) co najmniej pięćdziesięciu obywateli mających czynne prawo wyborcze, zamieszkujących 

stale na terenie gminy dokonującej wyboru. 

Do zgłoszenia kandydata na ławnika dokonanego na karcie zgłoszenia dołącza się dokumenty 

wymagane ustawą – Prawo o ustroju sądów powszechnych.  

Więcej szczegółowych informacji jest umieszczonych na stronie Urzędu Gminy. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za podjęciem uchwały w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na 

ławników łącznie z uzupełnieniem składu o przedstawiciela sądu w osobie Cezarego 

Wierzbickiego głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, 

w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XLVI/321/2023 w sprawie powołania 

zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników. 

d) 

Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XLIV/304/2023 Rady Gminy Bliżyn  

z dnia 31 marca 2023r. zmieniającej uchwałę Nr XLII/291/2022 Rady Gminy Bliżyn z dnia  

29 grudnia 2022 roku w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia  

z opłat, jak również trybu ich pobierania odczytał Michał Jędrys – Sekretarz Gminy. 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały. 



15 

 

Dyskusja – brak chętnych. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XLIV/304/2023 Rady Gminy Bliżyn 

z dnia 31 marca 2023r. zmieniającej uchwałę Nr XLII/291/2022 Rady Gminy Bliżyn z dnia  

29 grudnia 2022 roku w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia  

z opłat, jak również trybu ich pobierania, głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XLVI/322/2023 

w sprawie uchylenia uchwały Nr XLIV/304/2023 Rady Gminy Bliżyn z dnia 31 marca 

2023r. zmieniającej uchwałę Nr XLII/291/2022 Rady Gminy Bliżyn z dnia 29 grudnia 

2022 roku w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia  

z opłat, jak również trybu ich pobierania. 

e) 

Projekt uchwały w sprawie zasad promocyjnej sprzedaży lokali mieszkalnych  

w budynkach stanowiących własność Gminy Bliżyn odczytał Michał Jędrys – Sekretarz 

Gminy. 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie zasad promocyjnej sprzedaży lokali mieszkalnych  

w budynkach stanowiących własność Gminy Bliżyn głosowało 13 radnych, głosów przeciwko 

– 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę  

Nr XLVI/323/2023 w sprawie zasad promocyjnej sprzedaży lokali mieszkalnych  

w budynkach stanowiących własność Gminy Bliżyn. 

f) 

Projekt uchwały w sprawie aneksu do porozumienia międzygminnego z dnia 7 września 2021r. 

w sprawie programowania oraz wdrażania Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych 

Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Miasta Północy oraz zmiany uchwały w sprawie zawarcia 

porozumienia międzygminnego odczytał Michał Jędrys – Sekretarz Gminy. 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie aneksu do porozumienia międzygminnego z dnia 7 września 

2021r. w sprawie programowania oraz wdrażania Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych 

Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Miasta Północy oraz zmiany uchwały w sprawie zawarcia 

porozumienia międzygminnego głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XLVI/324/2023 

w sprawie aneksu do porozumienia międzygminnego z dnia 7 września 2021r. w sprawie 

programowania oraz wdrażania Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych Miejskiego 

Obszaru Funkcjonalnego Miasta Północy oraz zmiany uchwały w sprawie zawarcia 

porozumienia międzygminnego. 

g) 

Projekt uchwały w sprawie aneksu do porozumienia międzygminnego z dnia 24 maja 2021r.  

w sprawie opracowania Planu Działań Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych Miejskiego 

Obszaru Funkcjonalnego Miasta Północy oraz Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej 

Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Miasta Północy oraz zmiany uchwały w sprawie zawarcia 

porozumienia międzygminnego odczytał Michał Jędrys – Sekretarz Gminy. 
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Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie aneksu do porozumienia międzygminnego z dnia 24 maja 

2021r. w sprawie opracowania Planu Działań Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych 

Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Miasta Północy oraz Planu Zrównoważonej Mobilności 

Miejskiej Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Miasta Północy oraz zmiany uchwały  

w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego głosowało 13 radnych, głosów przeciwko 

– 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę  

Nr XLVI/325/2023 w sprawie aneksu do porozumienia międzygminnego z dnia 24 maja 

2021r. w sprawie opracowania Planu Działań Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych 

Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Miasta Północy oraz Planu Zrównoważonej 

Mobilności Miejskiej Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Miasta Północy oraz zmiany 

uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego. 

h) 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla gminy Bliżyn na lata 

2023-2026 z perspektywą do roku 2030” odczytał Michał Jędrys – Sekretarz Gminy. 

Przedstawił również poprawkę wniesioną przez Wójta a dotyczącą uzupełnienia o instalacje 

fotowoltaiczne w budynku SP Sorbin i OSP Bliżyn. 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem poprawki wniesionej 

przez Wójta: 

Za dodaniem w załączniku do uchwały w sprawie  przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska 

dla gminy Bliżyn na lata 2023-2026 z perspektywą do roku 2030” w rozdziale 1.2.6. Energia 

odnawialna, w podtytule Energia słoneczna na str. 23 punktu 5 i 6 o treści: 

„5) instalacja fotowoltaiczna w budynku SP Sorbin 4,05 kW, 

 6) instalacja fotowoltaiczna w budynku OSP Bliżyn 2,97 kW.” 

głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym poprawki zostały przyjęte przez Radę. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały łącznie  

z przyjętymi poprawkami: 

Za przyjęciem uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla gminy Bliżyn 

na lata 2023-2026 z perspektywą do roku 2030” łącznie z przyjętymi poprawkami głosowało 

13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada 

Gminy podjęła Uchwałę Nr XLVI/326/2023 w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony 

Środowiska dla gminy Bliżyn na lata 2023-2026 z perspektywą do roku 2030” łącznie  

z przyjętymi poprawkami. 

Ad. 11 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy Bliżyn wraz  

z uzasadnieniem odczytała Agnieszka Świercz – Zastępca Przewodniczącego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji. 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na 

posiedzeniu w dniu 14 czerwca 2023r. zbadała skargę i przedstawiła projekt uchwały w tej 

sprawie wraz z uzasadnieniem. Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Dyskusja 

Sławomir Młodawski odnosząc się do skargi stwierdził, że nasuwa się jeden wniosek, że 

gmina jako samorząd powinna spróbować pomóc i znaleźć na swoim terenie lokal, bo sytuacje 
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losowe stawiają ludzi w kłopotliwej sytuacji. Gmina na dzień dzisiejszy nie posiada lokali ale 

radny zauważa, że jeżdżąc po terenie gminy są mieszkania, domy opuszczone i niezamieszkałe 

dlatego poddał pod rozwagę uregulowanie statusu prawnego by gmina w miarę możliwości 

finansowych stała się ich właścicielem. Byłoby to rozwiązaniem w sytuacji jaka spotkała 

skarżącą a brak lokali uniemożliwia tą pomoc. 

Wiceprzewodniczący Rady dodał, że skarżąca była obecna dzisiaj na sali ale ze względu na 

rozpatrywanie skargi pod koniec posiedzenia sesji nie mogła tak długo czekać i prosiła  

o zawiadomienie jej o sposobie załatwienia skargi. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy Bliżyn 

głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XLVI/327/2023 w sprawie rozpatrzenia skargi na 

bezczynność Wójta Gminy Bliżyn, uznając skargę za bezzasadną. 

Ad. 12 

Informacje, komunikaty i oświadczenia: 

Wójt odniósł się do kwestii zasobu mieszkaniowego gminy stwierdzając, że nie można 

powiedzieć, że w tej sprawie nic się nie dzieje w gminie bo w ubiegłych latach gmina pozyskała 

dwa mieszkania, które zostały przekazane najemcom przy stacji kolejowej. Także w sytuacjach 

losowych działania podejmuje GOPS, który pośredniczy poprzez kontakty osobiste  

w znalezieniu mieszkań prywatnych. Niebawem będzie wolne mieszkanie przy szkole  

w Odrowążku. Gminy raczej nie będzie stać na regulowanie własności prywatnych mieszkań, 

czy domów opuszczonych a następnie ich kupno. 

Ad. 13 

Obrady sesji trwały od godz. 1010 do godz. 1315. 

Czterdziestą szóstą sesję Rady Gminy Bliżyn zamknął Radosław Bułka – 

Wiceprzewodniczący Rady dziękując wszystkim za udział. 

 

Protokolant 

 

 

Anna Kowalik 

 


